
 
NEAUTORIZIRANI TRANSKRIPT 

39. SJEDNICE DOMA NARODA PARLAMENTRNE SKUPŠTINE  
BOSNE I HERCEGOVINE,  

održane 22.03.2005. godine s početkom u 11,25 sati 
 
 
 
 
PREDSJEDAVAJUĆI 
VELIMIR JUKIĆ 
 
 ...ekselencije, poštovani gosti, predstavici sredstava javnog informiranja, sve 
vas srdačno pozdravljam i otvaram 39. sjednicu Doma naroda Parlamentarne 
skupštine Bosne i Hercegovine. 
 
/INTONIRANJE HIMNE/ 
 

Na sjednici je nazočno 13 izaslanika, od toga 4 itz reda bošnjačkog narod, 5  iz 
reda hrvatskog naroda i 4  iz reda srpskog naroda. 
 

Gospodin Genjac je pravdao svoje odsustvo. 
 
Za 39. sjednicu predlažem sljedeći dopunjeni  

 
D N E V N I   R E D 

 
1. Odgovori na izaslanička pitanja i izaslanička pitanja, 
2. Zapisnik  sa 38. sjednice, 
3. Očitovanje Doma naroda o zahtjevu Vijeća ministara za razmatranje 

Prijedloga zakona o izmjenama i dopunama Zakona o državnoj službi u Bosni 
i Hercegovini, po žurnom postupku, sukladno članku 99. Poslovnika Doma 
naroda, 

4. Očitovanje Doma naroda o zahtjevu Vijeća ministara za razmatranje 
Prijedloga zakona o konkurenciji po žurnom postupku, sukladno članku 99. 
Poslovnika Doma naroda,    

5. Rezolucija o prihvatanju obveza Otavskog dokumenta s programom 
djelovanja međunarodne konferencije o populaciji i razvoju (ICPD) iz 2002. 
godine – predlagatelj Halid Genjac,   

6. Davanje suglasnosti za ratificiranje Konzularne konvencije između Bosne i 
Hercegovine i Republike Turske,                     

7. Davanje suglasnosti za ratificiranje Sporazuma između Vijeća ministara Bosne 
i Hercegovine i Republike Italije o uzajamnom reguliranju međunarodnog 
cestovnog prijevoza putnika i tereta i broj 8 dopuna 

8. Popuna mjesta iz reda Srpskog naroda umjesto Nade Radovića u 
Interparlamentarnoj uniji. 

 
Otvaram raspravu o predloženom dnevnom redu. Da li se netko javlja za riječ? 

Nema niko. 
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Ako nema prijedloga za izmjene i dopune dnevnog reda, ja konstatiram da 
smo usvojili, prihvatili ovakav dnevni red. 

 
Prelazimo na prvu točku dnevnog reda 
 
Ad.1. Odgovori na izaslanička pitanja i izaslanička pitanja 
 
Tajniče ko je dobio odgovor od zadnjeg? 

 
JADRANKO TOMIĆ 
 
 Odgovor je dobio gospodin Milojević, dobio je dva odgovora i gospodin 
Genjac 1 odgovor. 
 
VELIMIR JUKIĆ 

 
Evo ja pozivam gospodina Milojevića da se izjasni da li je i u kojoj mjeri 

zadovoljan sa odgovorom. 
 
GORAN MILOJEVIĆ 
 
 Ja nisam dobio kompletan odgovor i neću se izjasniti dok ne dobijem 
kompletan odgovor, pošto očekujem od Obavještajno bezbjednosne službe da ću 
dobiti, agencije da ću takođe dobiti. To je dio jedinstvenog tog odgovora. 
 
VELIMIR JUKIĆ 
 
 Dobro. Zahvaljujem. Znači izjašnjenje ćemo imati drugi put kada odgovor 
bude kompletan i cjelovit. 
 
 Gospodin Genjac nije nazočan, prema tome ne možemo biti informirani o 
tome da li je zadovoljan i u kojoj mjeri sa datim odgovorom. 
 
 Idemo na drugi dio ovog, evo točke 

 - Izaslanička pitanja 
 
 Gospodin Tomislav Limov se javlja za riječ. Tomislave izvolite 
 
TOMISLAV LIMOV 
 
 Hvala uvaženi gospodine predsjedatelju, kolege izaslanici, predstavnici 
sredstava javnog informiranja i međunarodne zajednice, vidim iz Vijeća ministara 
nema nikoga tako da sve vas skupa pozdravljam i želim iskoristiti ovu prigodu i 
postaviti tri pitanja Vijeću ministara i Predsjedništvu Bosne i Hercegovine. 
 
 Naravno neću posebno komentirati, jer će iz samih pitanja biti evidentan 
motiv. 
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1. Tko je dogovoran što ni do danas nije realiziran prvi zaključak 12. sjednice 
Doma naroda Parlamentarne skupštine BiH kojim je Vijeću ministara i 
Predsjedništvu BiH utvrđena obveza da u prvom kvartalu 2004. godine u 
tekst dokumenta Sigurnosna politika BiH ugrade reformska rješenja iz 
područja sigurnosne politike i dostave dokument Domu naroda na 
usvajanje? 

2. Koji su dužnosnici i tijela na entitetskoj i na razini Bosne i Hercegovine 
opstruirali do sada proces popune ljudstvom u Ministarstvu obrane BiH, 
glavnom stožeru oružanih snaga BiH i operativnom zapovjedništvu BiH? i 

3. Polazeći od toga da je kadrovska popuna državnih obrambenih institucija 
uz učinkovit nadzor nad oružanim snagama na državnoj razini i potpuna 
suradnja sa Haškim tribunalom, nezaobilazan uvjet za pristupanje Bosne i 
Hercegovine NATO programu Partnerstvo za mir, jesu li opstrukcije 
posljedica dogovora nositelja ključnih dužnosti u aktualnoj vlasti, ili je to 
proizvod nesposobnosti upravljanja dinamikom reformi od čije provedbe 
presudno ovisi približavanje Bosne i Hercegovine evropskim i 
euroatlanskim integracijama? Hvala lijepa. 

 
VELIMIR JUKIĆ 
 
 Zahvaljujem gospodinu Limovu. Ko dalje želi postaviti pitanja? Gospodin 
Branko Zrno. Izvolite. 
 
BRANKO ZRNO 
 
 Sve vas pozdravljam. Naime, riječ o medijskim,ne znam jesu li spekulacije ili 
istine, u zadnje vrijeme, a odnose se na početak provođenja Zakona o PDV-u. U 
zadnje vrijeme, makar sam ja nekoliko puta pročitao je li službeno ili neslužbeno ne 
znam, da se početak primjene PDV-a odgađa za 6 mjeseci tj. radi provođenja PDV-a 
treba uslijediti početkom sljedeće godine, znači 2006. iako je ovaj parlament usvojio  
znači donjego Zakon o PDV-u i u tom zakonu je utvrđen datum početka primjene 
PDV-a to je 1.7. koliko ja znam. 
 
 Tko može i ko ima pravo, makar na ovaj način, službeno, ili neslužbeno na taj 
način govoriti o jednom, po meni vitalnom pitanju, bez obzira na sve probleme koji 
jesu, oko primjene  PDV-a? 
 Tko velim, ponavljam može na taj način prolongirati provođenje, odnosno 
primjenu PDV-a, molim, da, osim ovoga parlamenta? 
 
 Jer vi znate da smo čak i vremenski u jednom vremenskom tjesnacu odstupili 
često i od vlastitih stavova, a u ime, baš u ime datuma početka provođenja PDV-a, jer 
nam je rečeno da u onoj formi u kojoj smo mi željeli PDV nije moguće pristupiti 
provođenju, jer tehnički to ne možemo učiniti, jedino u onoj formi u kojoj smo 
prihvatili PDV-a sa jedinstvenom stopom. 
 
 Ovaj odgovor tražim od Vijeća ministara. Zahvaljujem. 
 
VELIMIR JUKIĆ 
 
 Zahvaljujem gospodinu Zrni. Gospodin Brka se javio.  
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Gospodine Brka izvolite. 
 
OSMAN BRKA 
 
 Ja vas pozdravljam, sve članove Kolegija, sve kolege, delegate, medije, 
nažalost ne mogu pozdraviti nikoga iz Vijeća ministara, jer nema nikoga. To mi je 
žao, pa eto možete im bar tako prenjeti da nam je žao što ih ne možemo pozdraviti 
ako nemogu biti prisutni na sjednici. 
 
 Imam dva pitanja. 
 Prvo pitanje Vijeću ministara 

 – Ko osigurava troškove rada i sredstava za plaće tužilaca u Tužiteljstvu 
Bosne i Hercegovine koji su strani državljani?  
  

I drugo pitanje Sudu Bosne i Hercegovine 
 - Ko osigurava troškove rada i sredstava za plaće sudija u Sudu Bosne i 
Herceogvine koji su strani državljani? 
 
 Dobro bi bilo da dobijem i poimenične odgovore. Hvala. 
 
VELIMIR JUKIĆ 
 
 Zahvaljujem gospodinu. Brki. Ko dalje želi postaviti pitanje?  

Nema više prijavljenih. Time zaključujemo ovu točku dnevnog reda i 
prelazimo na treću točku dnevnog reda, ustvari na drugu točku dnevnog reda 

 
Ad.2. Zapisnik  38. sjednice 
 

 Da li se netko javlja za riječ?  Konstatiram da nema prijavljenih.  
  

Pozivam na izjašnjenje o zapisniku. 
 Možete glasovat.  
 Konstatiram da smo jednoglasno usvojili zapisnik sa 38. sjednice Doma 
naroda. 
 
 Prelazimo na treću točku, u redu je, nije glasao neko, da.  
 prelazimo na treću točku dnevnog reda koja glasi 

 
Ad.3. Očitovanje Doma naroda o zahtjevu Vijeća ministara za 

razmatranje Prijedloga zakona o izmjenama i dopunama Zakona o državnoj 
službi u Bosni i Hercegovini, po žurnom postupku, sukladno članku 99. 
Poslovnika Doma naroda  
 
 Vodimo raspravu da li će se Zakon razmatrati po skraćenom postupku.  

Zastupnički dom je usvojio zahtjev Vijeća ministra da se skrate rokovi za 
razmatranje ovog zakona. 

 
Ko se javlja za riječ? 
Gospodin Pamuk. Gospodine Pamuk izvolite.  
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MUSTAFA PAMUK 
 
 ...međutim, obzirom na ovaj jedan kompletan bezobrazluk koga provodi i 
forsira Vijeće ministara prema ovom parlamentu, ja predlažem da prekinemo sjednicu 
na ovom mjestu i da pozovemo još jedanput Vijeće ministara da dođe na sjednicu i da 
proba objasniti zašto po skraćenom postupku, odnosno da na sva ova pitanja  da 
uvodne referate i uvodna objašnjenja, u protivnom, moram priznati u koliko ne 
prekinemo sjednicu ili ukoliko budemo rješavali ovo bez prisustva Vijeća ministara, 
ja ću biti prisiljen da se povučem sa sjednice. Hvala. 
 
VELIMIR JUKIĆ 
 
 Zahvaljujem gospodinu Pamuku.  
 Gospodin Filipović. 
 
ILIJA FILIPOVIĆ 
 
 Hvala lijepo za riječ. Pozdravljam sve. U odnosu na ovaj prijedlog gospodina 
Pamuka, imam nešto malo drugačije mišljenje iako sam i ja ovaj, žalostan što ih nema 
ovdje. Dakle, ovdje raspravljati o bilo čemu, mi nemamo tako složene točke dnevnog 
reda danas, ali mislim iz poštovanja prema ovom Domu, iz poštovanja prema 
Poslovniku ovoga Doma, moglo je biti neko pitanje u odnosu na očitovanje, zašto se 
traži skraćena procedura, nije nužna itd. Nije dobro što nisu ovdje.  
 
 Dakle, ne bih bio da se prekine sjednica i da se zastane s radom dok ne dođe 
netko jer moguće da se baš ne nađe nitko, ali bih bio za jednu prikladniju mjeru da se 
ove točke dnevnog reda, gdje je predlagatelj Vijeće ministara a nema ni čistačice, 
skinu s dnevnog reda, a mi nastavimo raditi. Hvala. 
 
VELIMIR JUKIĆ 
 
 Ko još želi?  
 Gospodin Čengić. 
 
HASAN ČENGIĆ 
 
 Gospodine predsjedavajući, uvažene kolege, poštovani predstavnici medija, ne 
znam ima li još nekoga, koga bih eventualno zaboravio, s obzirom na ova dva različita 
prijedloga, ja bih zamolio jednu pauzu od 10 minuta u ime kluba, da razgovaramo o 
ovome i da nađemo rješenje prije nego što povučemo bilo koji od ova dva poteza, jer 
ne mislim da je i jedan jako jednostavan. Ja predlažem pauzu od 10 minuta. 
 
VELIMIR JUKIĆ 
 
 Dobro. Evo i predlog ima prioritet, jedino ako ima neki za dužu pauzu, drugo. 
Dobro, onda evo sukladno Poslovniku, da li gospodin Šiljegović želi, 
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BOŠKO ŠILJEGOVIĆ 
 
 Samo malo molim vas, gospodine predsjedavajući, dame i gospodo, ja 
zamoljavam šefove klubova da posle ove desetominutne pauze, gdje bi mi održali 
konsultaciju u svakom klubu, da produžimo pauzu na još 10 minuta, da šefovi 
klubova se konsultuju i da izađemo opredjeljeni za jedan od dva predloga. Da onda ne 
dolazimo ovde kasnije, pa da ne budemo različiti. Ja sam tražio 10 minuta za sastanak 
šefova klubova. 
 
VELIMIR JUKIĆ 
 
 Znači, nastavak znači u podne i 5 minuta. U međuvremenu ovo što smo 
dogovorili, imat ćemo znači konsultacije, da vidimo kako izići iz ove situacije. 
 
/PAUZA/ 
 
 Evo, nismo puno produžili rečeno vrijeme za konsultacije. Nastavljamo, na 
trećoj smo točki dnevnog reda, a bila su dva prijedloga. Gospodin Mustafa Pamuk i 
gospodin Ilija Filipović. Tema je bila da li nastaviti raspravljati o materijalima za koje 
nemamo predstavnika predlagatelja.  
 
 Klubovi su imali konsultacije, imaju stavove, ja ih pozivam na izjašnjenje. 
 
HILMO NEIMARLIJA 
 
 U ime jednog kluba ili u ime sva tri kluba? Dakle, klubovi su se saglasili da 
ispoštujemo zapravo red koji je i Pravilnikom ovde naložen. Dakle, da razmatramo 
sve tačke dnevnog reda, bez obzira naime imajući razumjevanja za reakciju člana 
predsjedništva Doma, gospodina Pamuka, ali evo, dakle imajući razumjevanja .... evo 
sad i sa svoje strane priključujem nešto što je moje osobno, mi smo ipak se saglasili 
na klubovima da poštujemo dakle, taj red koji nam je inače i naložen Pravilnikom, da 
nastavimo rad i da tačku po tačku kako smo usvojili dnevni red, raspravljamo i da je 
skidamo ako nema predstavnika predlagača. Gdje nema predstavnika predlagača, tu 
tačku isključujemo iz dnevnog reda. To je zajednički stav svih klubova. 
 
VELIMIR JUKIĆ 
 
 Zahvaljujem gospodinu Neimarliji. Evo čuli smo. Dakle gospodin Pamuk, da 
li ste vi, 
 
MUSTAFA PAMUK 
 
 Evo, ja prihvatam taj stav i slažem se s njim. Doduše ja sam bio i predložio da 
napravimo pauzu, da zovnemo ljude iz Vijeća ministara da budu p... na tačkama, 
međutim sad se slažem s ovim predlogom i prihvatam predlog ovako kako je iznio 
gospodin Neimarlija u ime svih klubova. Hvala lijepo. 
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VELIMIR JUKIĆ 
 
 Zahvaljujem gospodinu Pamuku na konstruktivnom stavu. Dakle, imamo sada 
suglasje i ne trebamo se o tome izjašnjavati. Znači ovo je naš zajednički stav. 
Nastavljamo sa radom.  
 

Dogovorili smo kako ćemo dakle, točka broj 3, 
 
Ad.3. Očitovanje Doma naroda o zahtjevu Vijeća ministara za 

razmatranje Prijedloga zakona o izmjenama i dopunama Zakona o državnoj 
službi u BiH, po žurnom postupku, sukladno članku 99. Poslovnika Doma 
naroda 

 
Vodi se rasprava, da li će se zakon razmatrati po skraćenom postupku. 

Zastupnički dom je usvojio zahtjev Vijeća minsitara da se skrate rokovi za 
razmatranje ovog zakona.  

 
Ja pozivam predstavnike predlagača ako ga ovde ima, da nam objasni razloge 

ovog zahtjeva. 
Gospodine Akšamija, izvolite. 

 
GOSPODIN AKŠAMIJA 
 
 Poštovane dame i gospodo, Prijedlog zakona o izmjenama i dopunama Zakona 
o državnoj službi predložen je da se razmatra po proceduri člana 99. Poslovnika 
Doma naroda iz ovih razloga, što bi se predloženim rešenjem skratila procedura 
prijema državnih službenika, naročito novoformiranim institucijama BiH. Time bi se 
omogučilo brže uspostavljanje pune operativnosti tih institucija. Imajući u vidu da je 
relativno početak kalendarski, budžetske godine, ujedno bi se omogučilo institucijama 
BiH da na vrijeme sačine operacioni plan prijema novih državnih službenika za koju 
aktivnost prema trenutnim rješenjima nemamo čvrstog zakonskog uporišta.  
 
 Pored toga, ovim prijedlogom, odnosno preduprijedili bi se problemi koji 
trenutno proizvode, trenutna zakonska rješenja u oblasti disciplinske odgovornosti 
državnih službenika prema kojima se državni službenik može suspendovati tek kad se 
pokrene krivični postupak, a to je momenat potvrđivanja optužnice. Takvo rješenje 
omogućava da državni službenik obavlja službene dužnosti čak do tog roka, što je 
ipak neprihvatljivo s obzirom na težinu samog djela, samog postupka.  
 
 Sada predlažem, a evo ima u prijedlozima sad da ne obrazlažem da to ipak 
bude u momentu je li, podizanja nekih stvari. Ostale su više nomotehničke stvari i 
usaglašavanje Zakona o državnoj službi sa tri ostala zakona koja prate javnu upravu u 
institucijama BiH. Hvala. 
 
VELIMIR JUKIĆ 
 
 Zahvaljujem. Čuli smo obrazloženje. Tko se javlja za riječ? Nema prijavljenih. 
 
 Možemo li konstatirati da su ispunjeni naši traženi uvjeti? Ako možemo, ja 
pozivam da se izjasnimo o zahtjevu.  
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 Možete glasovati. 
 Konstatiram da je sa 11 glasova za, bez glasova uzdržanih i protiv, s tim da 
neko nije glasovao, prihvaćen zahtjev Vijeća ministara da se ovaj zakon razmatra po 
skraćenom postupku. Zahvaljujem. 
 
 Prelazimo na slijedeću točku dnevnog reda broj 4, 
 
 Ad.4. Očitovanje Doma naroda i zahtjevu Vijeća ministara za 
razmatranje Prijedloga zakona o konkurenciji po žurnom postupku, sukladno 
članku 99. Poslovnika Doma naroda 
 
 Pozivam predstavnika predlagača da, da obrazloženje zahtjeva. Nema 
predstavnika predlagača. Sukladno našem ranije rečenom stavu, suglašenom od sva tri 
kluba, dakle skidamo sa dnevnog reda ovu točku. 
 

Idemo dalje. Peta točka dnevnog reda, 
 
Ad.5. Rezolucija o prihvatanju obveza Otavskog dokumenta s 

programom djelovanja međunarodne konferencije o populaciji i razvoju iz 
2002., predlagatelj Halid Genjac 

 
Kako gospodina Genjca nema na današnjoj sjednici, a dao je ovlašćenje 

gospodinu Hilmi, to pozivam gospodina Hilmu Neimarliju da u ime predlagatelja 
obrazloži ovaj dokument. 

 
Gospodine Neimarlija, izvolite. 

 
HILMO NEIMARLIJA 
 
 Zahvaljujem gospodine predsjedavajući. Dakle, budući da je gospodin Genjac, 
kolega Genjac spriječen da prisustvuje današnjoj sjednici, zamolio me da u njegovo 
ime ovaj, pozovem vas da prihvatite njegov prijedlog rezolucije, koji je u identičnom 
tekstu usvojio već Predstavnički dom, koji ste vi dobili u kojem nema ništa, držim 
sporno ni je li, ovaj, ni za koga od nas. I, pozivam vas da ovaj, otvorimo raspravu o 
ovom tekstu bez, ne tražeču da tekst ide ovaj, dakle na posebnu komisiju, jer držim da 
je tekst rezolucije takvog karaktera da zaista ne iziskuje ovaj, posebno nekakvo 
vraćanje na komisiju, tim prije što ga je već i usvojio Predstavnički dom.  
 
 O važnosti ovog dokumenta i o važnosti problematike kojom se bavi, i 
postupka naspram tih teških socijalnih problema prema kojima se ovom rezolucijom 
određuju parlamentarci, držim da nije potrebno govoriti. Ja vas pozivam da ovaj tekst 
rezolucije usvojimo nakon neposredne rasprave koju ćemo ovdje voditi. Hvala lijepo. 
 
VELIMIR JUKIĆ 
 
 Zahvaljujem gospodinu Neimarliji. Ko se javlja za raspravu? Nema 
prijavljenih. Rezoluciju je usvojio Zastupnički dom na svojoj 47. sjednici, održanoj 
02.12. 2004.godine. Na osnovu članka 114. točka 2 Dom može odlučiti da rezoluciju 
prvo razmatra nadležna komisija. E, sada možemo o tome se izjašnjavati. Dakle, da li 
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ima potrebe da ovu rezoluciju razmatra nadležna komisija. Čuli smo obrazloženje da 
je tekst jednostavan, da nije čini mi se. Dobro. 
 
 Onda ako odlučimo da ne ide na komisiju, ja ponovo pozivam, ako se niko ne 
javlja za riječ, da se izjasnimo o rezoluciji. 
 
 Ja pozivam na izjašnjenje. 
 Možete glasovati, sad. 
 Zahvaljujem se. Konstatiram da smo jednoglasno usvojili rezoluciju o 
prihvatanju obveza Otavskog dokumenta s programom djelovanja međunarodne 
konferencije o populaciji i razvoju iz 2002.godine, predlagatelja gospodina Halida 
Genjca. 
 
 Prelazimo na slijedeću točku 6 dnevnog reda, ona glasi, 
 
 Ad.6. Davanje suglasnosti za ratificiranje Konzularne konvencije između 
Bosne i Hercegovine i Republike Turske 
 
 Izvješće Komisije smo dobili. Zastupnički dom je dao suglasnost za 
ratificiranje ove konvencije. Sukladno našem maloprijašnjem dogovoru, usuglašenom 
sva tri kluba u našem Dumu, dogovorili smo da ukoliko nema predlagatelja a ja ga ne 
vidim da ima, da ćemo skinuti s dnevnog reda ovu točku.  
 
 Nema predlagatelja. Dakle, sukladno našem stavu, prije nego reknem, 
gospodin Genjac želi, izvolite. Pardon, gospodin Čengić. 
 
HASAN ČENGIĆ 
 
 Gospodine predsjedavajući, poštujući odluku uvaženih kolega, pridružujem se 
naravno odluci, ali vas želim potsjetiti da pitanje predlaganja međunarodnih 
sporazuma i konvencija, u ovom Domu i na Komisiji za vanjsku i trgovinsku politiku 
je pitanje najmanje 6 zadnjih mjeseci. U tom smislu, dakle potpuno ne riješeno. A od 
samog početka rada ove komisije imamo trajne probleme. U tom smislu, se Komisija 
obraćala nadležnim i Predsjedništvu BiH koje formalno se pojavljuje kao direktni i 
konačni predlagač međunarodnih sporazuma prema Parlamentarnoj skupštini, obračali 
smo se i nadležnim ministarstvima i samom Vijeću ministara i konačno obračali smo 
se Kolegiju Doma.  
 
 Ja mislim da ne griješim, da smo se najmanje tri ili više puta pismeno obraćali 
Kolegiju Doma tražeći pomoć, savjet, rješenje ovog problema itd. Naime, pitanje 
ovdje nije tako jednoznačno kao pitanje recimo predlagača zakona kad dolazi od 
Vijeća ministara. Zašto? Zato što imamo u suštini nekoga ko radi na međunarodnim 
sporazumima, čak i onim koji su međunarodno pripremljeni, urađeni na nivou UN, 
EU itd. ili kad su u pitanju bilateralni neposredno predstavlja Bosnu i Hercegovinu. 
To su obično eksperti koji pripadaju Vijeću ministara u raznim ministarstvima i 
imamo formalno Predsjedništvo BiH koje se mora pojaviti kao predlagač a čiji 
zaposleni, čiji ljudi koji se mogu pojaviti kao predstavnici predlagača realno, o tim 
sporazumima i konvencijama nemaju skoro nikakvog znanja više nego mi u Komisiji.  
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 Iz tog razloga mi imamo trajni problem razmatranja takvih dokumenata zato 
što nam u pravilu treba više informacija od onoga što sami možemo pročitati u tom 
dokumentu. Treba nam objašnjenja, komentara, tumačenja stavova naše države itd. 
Toga nismo imali.  
 
 Koristim ovu priliku da upozorim prvo, da upravo ova konvencija koju ovog 
časa skidamo s dnevnog reda, bilateralna Konvencija o konzularnim pitanjima između 
BiH i Turske, već pune 3 godine stoji neriješena. Dakle, radi se ni o kakvoj 
specifičnoj konvenciji nego o najelementarnijoj kopiji, uobičajenoj svugdje u svijetu, 
bez i jednog jedinog specifičnog rješenja koje bi bilo bilateralno.  
 
 Znači, mi ćemo sada odgoditi ovo, i doći ćemo u situaciju, ja se bojim, ponovo 
po ko zna koji put i na narednoj sjednici Doma da imamo ovo veliko i teško pitanje. 
Ja sam uvjeren da ga mi u Komisiji ne možemo i iz Komisije ne možemo riješiti. 
Uvjeren sam da samo skidanje ove tačke s dnevnog reda i naredne koja će ići po istoj 
logici, nećemo riješiti ovo pitanje. Zato mislim da je konačno pitanje, ja se tu malo 
čudim činjenici da naša principjelnost nikako neće da dosegne dalje od Vijeća 
ministara a morala bi dobaciti do Predsjedništva BiH. Mislim, da su kolegiji domova 
trebali naći puta i načina da ovo pitanje razmotre i sa Predsjedništvom BiH. U 
protivnom, ja sam uvjeren jer raspolažem nažalost već pozamašnom dokumentacijom 
prepiskom, ja ne mogu prigovoriti Predsjedništvu BiH, oni su nama vrlo učtivo rekli, 
mi vam možemo doći, mi smo spremni da vam dođemo ali vam ne možemo 
odgovoriti na pitanja koja postavljate. Jednostavno mi te odgovore ne znamo.  
 
 Dakle, u tom smislu molim, molim još jedanput i koristim priliku da u svoje 
osobno ime, a mislim da se moje kolege iz Komisije uključujući vas kao 
predsjedavajućeg, slažete s tim, da se zaista potražii neki put i način. U ime Kolegija 
da se ovo pitanje riješi, da se nađe formula da se na komisijama pojavljuju 
predstavnici predlagača koji su sposobni, koji vladaju informacijama i činjenicama i 
mogu odgovoriti na pitanja koja su relevantna za donošenje odluka o takvim 
sporazumima, konvencijama, rezolucijama i td. Hvala. 
 
VELIMIR JUKIĆ 
 
 Zahvaljujem gospodinu Čengiću. 
 Gospodin Pamuk. 
 
MUSTAFA PAMUK 
 
 Evo ja ću izaći. Ja prihvatam i razumijem gospodina Čengića, razumijem da se 
vrlo često radi i o dokumentima koja treba brzo usvajati, razumijem i to da u 
Predsjedništvu ne mogu objasniti sve, ali ja moram ovdje reći da je Kolegij na 
poslednjem sastanku, koga smo imali sa Predsjedništvom, razgovaralo na tu temu sa 
Predsjedništvom. Mi smo dobili obečanje od Predsjednitšva da će se potruditi da 
pošalje u svoje ime kompetentne ljude na Parlament da objasne situaciju i da objasne 
ovaj, akta koja mi potpisujemo odnosno koja verificiramo. Međutim, evo to se ne 
dešava.  
 
 Ja razumijem da Predsjedništvo i nije uvijek u mogučnosti da sve stručno 
dobro objasni, međutim Predsjedništvo je obavezno da za svaki posao, za svaki 
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predmet ima ili u sastavu Predsjedništva stručnog čovjeka kao savjetnika ili da ima u 
Vijeću ministara ministre koji rade u jednoj koprodukciji sa Predsjedništvom, da se 
dogovaraju i da taj ministar, odnosno čovjek stručan iz Vijeća ministara može da 
objasni Parlamentu, ja bih rekao i komisiji sve varijante i sve situacije vezano za 
pojedine konvencije. Ja mislim, da je krajnje vrijeme da Parlament uistinu odnosno, 
ovaj Dom uistinu zauzme jedan ozbiljan stav, da ne dopušta ni Predsjedništvu a ni 
Vijeću ministara da se igra s njima, te da oni donose, te da domovi donose zakone koji 
su i samim njima po nekad nejasni. Ja razumijem da mi u komisiji imamo stručne 
ljude da mogu to stručno savladati ili ovladati, ali projektant naime onaj ko izlazi sa 
projektom, koji radi projekat, ko radi zakon, bi trebalo da podobro objasni šta je koji 
zakon rekao.  
 
 Ja namjerno nisam ovaj, danas htio govoriti vezano za ovaj zakon o ovoj 
državnoj službi, zato što ga je usvojio ovaj Dom, međutim iz izlaganja kolege koji je 
govorio ovde, ja nisam vidio odnosno nisam čuo ni jedan valjan razlog za skraćenje 
rokova. Ali, eto neka bude, neka bude, neka to prihvatimo i formalno zato što treba da 
već jedanput krenemo stvarno raditi na jednim dobrim odnosima, raditi u koprodukciji 
sve ono što radimo. Hvala, dakle i dalje se u potpunosti zalažem za stav predsjednika 
klubova, nema nikoga ko može referisati, vezano za ovaj zakon i tražim da se zakon 
skine s dnevnog, da se ovaj, konvencija skine sa dnevnog reda. Hvala. 
 
VELIMIR JUKIĆ 
 
 Zahvaljujem gospodinu Pamuku.  
 Ko dalje želi govoriti? Nema više prijavljenih. Dakle, sukladno našem stavu, 
naša sva tri kluba, predlažem da tako i postupimo, s tim da evo još jedanput, da 
odgovorim na ovde postavljeno pitanje.  
 

Dakle, da li je Kolegij uradio onu svoju obvezu, stupio u vezu sa Vijećem 
ministara i Predsjedništvom, koji su predlagatelji ovih dokumenata. Pisali jesmo, ali 
se sastajali fizički nismo. Mislim da ćemo evo, u narednih možda ne znam koliko, 
nekoliko tjedana, biti, da će biti korisno zapravo, da napravimo i sastanke u živo i da 
se stvarno porazgovaramo i upitamo, koji su razlozi da se uporno izbjegava nazočnost 
sjednicama komisija i sjednicama Doma kad se razmatraju ovi materijali. Dakle, 
međunarodni sporazumi, ugovori, nisu oni svaki put baš potpuno identični i da ne 
može ništa promijeniti, često puta naročito kad se radi o bilateralnim ugovorima, tada 
se zbilja neka pitanja na poseban način reguliraju. Imamo, svjedoci smo situacije da 
zadnjih evo mjesec dana imamo traženja da se odgode od primjene neki već potpisani 
međunarodni sporazumi i ugovori, što ja sam siguran da BiH smanjuje ugled u 
međunarodnim odnosima. Možemo mi to ne vidjeti, reći kako smo mi u problemima, 
pa će drugi to razumjeti. Drugi to i razumiju ali pamte i ja sam uvjeren da nas po tome 
cijene.  

 
Dakle, mi smo jedna od zemalja rijetkih koje eto, s vremena na vrijeme ne 

poštivamo međunarodno potpisane ugovore. I to siguran sam, da ne doprinosi dobrom 
imidžu i ugledu BiH u svijetu i međunarodnim odnosima. I, mislim da evo, tu je dio i 
naše odgovornosti jer smo mi bili ti koji smo te ugovore na kraju, krajeva ipak 
verificirali. Dakle, oni su postali važeći tek nakon što su prošli proceduru u 
Parlamentu BiH. Imali smo priliku naravno, ako je nešto bilo stvarno loše, reagirati, 
zasutaviti, vratiti na doradu itd. Dakle, ovo što mi tražimo, ima evo to nas je ovih dana 
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uvjerila i ova dakle, situacija koja jeste, sigurno ima svoje mjesto, ima svoje 
opravdanje i mislim da trebamo upravo ovako postupiti.  

 
Dakle, skidamo sa dnevnog reda točku 6. iz rečenih razloga. Evo, niko se ne 

javlja da oponira. Mislim da smo to tako i riješili. 
 
Idemo na 7. točku dnevnog reda koja glasi, 
 
Ad.7. Davanje suglasnosti za ratificiranje Sporazuma između Vijeća 

ministara BiH i Republike Italije o uzajamnom reguliranju međunarodnog 
cestovnog prijevoza putnika i tereta   
 

Izvješće nadležne komisije smo dobili. Zastupnički dom je dao suglasnost za 
ratificiranje ove konvencije. Međutim, iz istog razloga pošto ne vidim ovde 
predstavnike predlagača, predlažem da postupimo kao i ranije u prethodnoj točki.  

 
Dakle, da sa dnevnog reda skinemo ovu točku i stavit ćemo je, odnosno 

razmatrat ćemo je kad se za to ispune uvjeti. 
 
Mislim da smo suglasni ovako postupiti. Time završavamo sa 7. 
 
Idemo na 8. točku dnevnog reda a ona glasi, 
 
Ad.8. Popuna mjesta iz reda Srpskog naroda umjesto Nade Radovića u 

Interparlamentarnu uniju. 
 
Kao što vam je poznato, gospodin Nade Radović je bio član naše delegacije 

BiH u Interparlamentarnoj uniji, međutim nakon što je smijenjen od strane Visokog 
predstavnika, onda je ovo mjesto ostalo uprašnjeno i imamo prijedlog iz Kluba 
Srpskog naroda o popuni ovog mjesta.  

 
Ja pozivam gospodina Boška Šiljegovića, predsjednika Kluba Srpskog naroda 

da predloži rešenje. 
Gospodine Šiljegoviću, izvolite. 

 
BOŠKO ŠILJEGOVIĆ 
 
 Hvala predsjedniće. Klub Srpskih delegata predlaže gospodina Vinka 
Radovanovića.  
 
VELIMIR JUKIĆ 
 
 Zahvaljujem. Čuli smo prijedlog i kratko obrazloženje. Ko želi se javiti za 
riječ? Niko se ne javlja.  
 
 Ja dajem na izjašnjenje ovaj prijedlog. Dakle, da se umjesto Nade Radovića za 
člana delegacije BiH u Interparlamentarnoj uniji imenuje gospodin Vinko 
Radovanović.  
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Možete glasovati. 
Ja se zahvaljujem i konstatiram da smo jednoglasno imenovali gospodina 

Vinka Radovanovića za član delegacije BiH u Interparlamentarnoj uniji.  
 
Ovim je iscrpljen današnji dnevni red. Ja zahvaljujem svim zastupnicima. Bili 

smo danas ekspeditivni, istina dnevni red je bio nešto kraći nego uobičajeno a i neke 
točke smo skinuli, tako da smo evo uspjeli završiti za nepunih dva sata rada. Hvala 
svima. Sjednica je završena i doviđenja. 
 
Sjednica završila rad u 12:45 sati. 

 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 


